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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 25. november 
2009 stillet følgende spørgsmål nr. 69 (Alm. del) som hermed besvares.

Spørgsmål 69:
”Vil ministeren oplyse, hvilke initiativer ministeriet har foretaget som opfølgning på 
Beslutningsforslag nr. 5 (folketingsåret 2006-07) om miljømærkning af friskfanget fisk, 
idet det bemærkes, at ministeren under drøftelserne oplyste, at en række initiativer alle-
rede var planlagt?”

Svar:
Indledningsvis kan jeg oplyse, at Kommissionen stadig overvejer muligheden for at 
komme med forslag omkring miljømærkning af fisk.

Jeg er fortsat af den opfattelse, at såfremt der skal udarbejdes et regelsæt for miljømærk-
ning, skal det være et fælles EU-initiativ, der lægger ensartede rammer og mindste krite-
rier for de mange allerede eksisterende ordninger i privat regi.

Udviklingen på det seneste er dog gået i den retning, at erhvervet primært har valgt at 
anvende den private og internationalt velkendte miljømærknings- og certificeringsord-
ning under Marine Stewardship Council (MSC). 

Fødevareministeriet har derfor gjort det muligt gennem det danske fiskeriudviklingspro-
gram (Den Europæiske Fiskerifond, EFF) at støtte projekter omkring miljømærkning.

Afslutningsvis kan jeg oplyse, at Fødevareministeriet også er involveret i projekter in-
denfor dokumentation og sporbarhed, således at man vil kunne følge fiskens vej fra hav 
til bord. Sådanne oplysninger kan senere også få betydning for spørgsmål i relation til 
miljømærkning.
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